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Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata 

 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2024. december 04. 

napján 15 óra 30 perces kezdettel tartott közmeghallgatásáról, a Polgármesteri Hivatal 
Közgyűlési Termében. 

 
Jelen van:  Lakatos Ernő elnök, Szukup András elnökhelyettes, Kemény Anikó, Dancsné Iváncsik Erika, 

Bozik János testületi tagok 
 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  
 
Dr. Bíró Dániel  jogi ügyintéző, a jegyző képviseletében 
Sipos Melinda    önkormányzati ügyintéző 
 
Meghívottak: A csatolt jelenléti ív alapján. 
 
 
Lakatos Ernő elnök: Megállapítja, hogy a Testület 5 tagja közül 5 képviselő megjelent, a testületi ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. Jegyzőkönyvvezetőnek felkéri Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek 
Szukup Andrást. Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – 
közmeghallgatást tartanak. 
 

A Testület 5 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak 
szerint állapította meg. 

 
Lakatos Ernő elnök: Nagy tisztelettel köszönt mindenkit, a Miskolc Megyei Jogú Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat éves kötelező közmeghallgatásán. Köszönti a Hivatal dolgozóit, 
képviselőtársait és kollégáit, valamint a meghívott vendégeket. Örül neki, hogy sokan eljöttek, mert 
előzetesen sok e-mailt és Facebook bejegyzést kaptak ezzel kapcsolatosan. Szeretnének pár dolgot tisztán 
látni és megtudni azt, hogy mi várható a közeljövőben. Külön köszönti dr. Bakk Richárd alezredes urat, a 
Miskolci Rendőrkapitányság vezetőjét. Köszöni neki, hogy elfogadta a meghívást. Szeretné bemutatni az 
elmúlt esztendő munkásságát, amit a Miskolci Roma Önkormányzat végzett. Véleménye szerint 
túlteljesítették a feladatukat. Azzal kezdi, hogy a Munkaügyi Központnak köszönhetően minden éven hat 
főt foglalkoztatnak közmunkaprogram keretén belül. Van egy munkavezetőjük és öt segédmunkásuk. 
Feladatuk a romák lakta területen a konfliktuskezelés. Három iskolában vannak jelen. Segítik az iskolás 
gyerekeket a tanulásban, az iskola és a szülő közötti kapcsolattartást. Elpanaszolja, hogy sok szülő nem jár 
szülői értekezletre. Őket próbálják rávezetni arra, hogy járjanak az értekezletre. Rengeteg olyan gyerek van, 
aki még a mai napig sem csinálta meg a diákigazolványát és nem töltötte ki a hátrányos helyzetű papírjait. 
Vannak olyanok is, akik nem tudnak reflektálni egy felszólító levélre vagy egy kérvényt nem tudnak megírni. 
Segítenek nekik elhelyezkedni dolgozni és segítenek az önéletrajzuk megírásában. Régebben volt már több 
közfoglalkoztatottjuk is. Sajnálja, hogy most csak ennyire van kapacitás, de reméli, hogy a jövőben több 
lesz. Igazából mind a kilenc szegmentumban kellene lennie legalább egy képviselőnek, aki kint van a 
helyszínen és a mindennapos problémákkal tud foglalkozni. Megemlékezést tartottak 2024. február 23-án 
Csordás Róbert és kisfia meggyilkolása miatt, ami 2009. február 23-án történt. Azért kellett meghalniuk, 
mert romának születtek. 2008. november 3-án kezdődött a roma emberek sérelmére elkövetett 
gyilkosságsorozat. A negatív hangulat 2009. után sem ért véget. A roma emberek békében és biztonságban 
akarnak élni, ezért minden éven koszorúzással és gyertyagyújtással megemlékeznek erre. A szavuknak ereje, 
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súlya van és ha nem szabnak gátat a gyűlölködésnek, akkor a jövőben ismét emberek sérülhetnek meg. 
Következő fontos eseményük 2024. március 21-én az Antirasszista Világnap volt, ami egy nemzetközi 
esemény. Az ENSZ jelölte ki ezt a dátumot annak megemlékezéséül, hogy a Dél-afrikai Köztársaság 
rendőrsége tüzet nyitott a békésen tüntető tömegre és ennek következtében 69 ember életét vesztette. 
Hazánkban 1990. óta tartják ezt a megemlékezést. 2024. április 8-án tartják a Nemzetközi Roma Napot.  
1971-ben első Roma Világkongresszus megrendezése óriási előrelépés volt a roma társadalomnak. Ezen a 
jeles napon fogadták el közös megegyezéssel a romák nemzeti jelképeit, mely napot az ENSZ hivatalosan 
is a Roma Kultúra Világnapjává nyilvánított. A kongresszuson döntés született a romaság nemzeti 
jelképeiről. Ekkor fogadták el a zászlót, a himnuszt és az Opre Roma! – „Fel, romák!” jelmondatot. Április 
8-át a IV. Roma Világkongresszuson, 1990-ben kiáltották ki hivatalosan is roma nemzeti ünneppé. Az 
esemény tiszteletére az ENSZ a Roma Kultúra Világnapjává nyilvánította április 8-át, a romaság pedig 
legfontosabb „nemzeti” ünnepükként tartja számon. Fontos esemény volt az avasi Roma Majális. Minden 
éven az Avasi Kilátónál szokták megrendezni. Az Önkormányzattal már korábban beszélték, hogy ezt az 
eseményt miért nem közösen tartják a Csanyik-völgyben. Nem azért, mert nem akartak közös szervezést, 
hanem azért, mert az Avasi Kilátót sokkal könnyebben meg lehet közelíteni. Elmondja, hogy ez az esemény 
nagyon-nagy siker volt. A Roma-Parlament Polgárjogi Mozgalommal közösen szervezték a majálist. 
Sztárfellépőt hívtak, voltak gyerekprogramok: arcfestés, lufihajtogatás, akadályverseny, díjazás. Három 
nagy üsttel főztek gulyáslevest, amiből mindenki kapott. Nagy tömeg volt, körülbelül 700-1000 fő vett 
részt. Ezt a képviselők is meg tudják erősíteni. Nemcsak romák voltak, hanem magyarok is részt vettek és 
közösen ünnepeltek. Ezáltal közelebb kerültek egymáshoz a miskolci roma és nem roma városlakók. A 
romák be tudták bizonyítani, hogy ők is tudnak szépen, normálisan szórakozni. A nem roma származású 
emberek is pozitívan nyilatkoztak az ott látottakról. Nagyon örül neki, hogy meg tudták rendezni ezt a 
programot és köszöni Miskolcnak, hogy támogatták őket.  Szeretné, ha ez minden éven megvalósulna és 
jövőre még nagyobb, még jobb bulit hoznak össze. Tábort is szerveztek 40 fő hátrányos helyzetű gyermek 
számára. Velük 10 fő felnőtt kísérő volt. A tábor a Tisza partján található és az Élményfalu Sarud nevet 
viseli. Nagyon jól felszerelt helyről van szó, vízi játszótér van a Tiszára ráépítve. Közép-Európa egyik 
legnagyobb felfújhatós játszótere. Nagyon jó helyet fogtak ki, olcsón. Rengeteg élménnyel gazdagodtak a 
gyerekek: volt csónakázás, úszásoktatás, biciklizés, ugrálóvár. Öt napot és négy éjszakát töltöttek el. Sok 
pozitív visszajelzés érkezett, többen is megkeresték, ha lesz megint tábor, akkor szeretnének részt venni 
rajta. A felnőttek is jól érezték magukat. A szülők, akik lejöttek meglátogatni, elismerően beszéltek róla. Ez 
a tábor nem csak a szórakozásról szólt, iskolával kapcsolatos feladatok is voltak. Megbeszélték, hogy ki 
milyen jó tanuló. A gyerekek 10-14 éves kor között voltak. Sajnálattal közli, hogy már 16 éve képviselő 
Miskolcon és még egyszer nem tudta lefoglalni az Önkormányzat Balatonmáriafürdőn lévő üdülőjét. 
Akárhányszor bejelentkeztek mindig az volt a válasz, hogy már nincs szabad hely. Óriási élmény lenne a 
gyerekek számára, ha vonattal lejutnának a Balatonra, ugyanis sokan még strandon sem voltak, olyan drága 
lett. Mindent megtesz érte, hogy ez megvalósuljon. Olyan rosszul kezdte ezt az egészet, hiszen ugye 
választás volt az éven és új nemzetiségi önkormányzat állt fel. Engedjék meg, hogy bemutassa a 
képviselőtársait. Kemény Anikó, Dancsné Iváncsik Erika, Szukup András elnökhelyettes úr, Bozik János 
és Lakatos Ernő elnök, immáron 16 éve. Nagy fölénnyel nyerték meg a választást. 
Sok ember eljött, még úgyis, hogy elég későn kezdték el a szervezést, ha korábban kezdik, akkor többen is 
eljöttek volna. Várják azokat a dolgokat, amiket elvárnak a Roma Önkormányzattól. Olyan képviselőtársak 
állnak mellette, akik tudásilag és szervezőképességileg is komoly erőt képviselnek. A miskolci romák tudják, 
hogy mindenhová elmennek, ahová szükséges, ha az ajtón kilökik őket, akkor bemásznak az ablakon. 
Sajnos mindenki tudja, hogy augusztus 2-án az Auschwitz-Birkenau-ban, a második világháborúban 
háromezer romát gyilkoltak meg egy éjszaka alatt. Ennek emlékére a Roma Önkormányzat és az Episztémé 
Egyesület közösen a Kálvária-dombon egy emlékművet avatott, ahol minden éven leróják a kegyeletüket a 
halottaik tiszteletére. Ez a megemlékezés egy szent misével kezdődött a Miskolci Mindszenti templomban, 
ahol a Báder Elemér Trió egy gyönyörű koncertet adott, ahol gyertyát gyújtottak és koszorúztak is. 2024. 
szeptember 10-én minden éven megszervezi a máriapócsi zarándoklatot, ahová most idén sajnos csak két 
busszal, összesen száz emberrel tudtak elmenni a megemelkedett költségek miatt. Akár négy buszt is meg 
tudtak volna tölteni. Aki ismeri a romákat, az tudja, hogy ők mélyen hívő emberek. Ezen zarándoklat 
alkalmával egészséget kérnek a jóistentől családjuk számára. Nagyon hasznos nap volt, hiszen más 
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megyékből származó romákkal találkoztak, összebarátkoztak, telefonszámot cseréltek. Sajnos mindenki 
tudja, hogy 2008. november 3-án elindult a romák elleni gyilkosságsorozat, amiben hat ember vesztette 
életét és ami a legborzasztóbb, hogy egy gyermek is áldozatul esett. Ez nemcsak a magyar romák számára 
borzasztó, hanem az egész világon az egyik legsötétebb napként jegyzik. Szörnyű, hogy embereknek azért 
kellett meghalniuk, mert barnabőrűek. Ezt a napot a miskolci Roma Önkormányzat 2010-ben emléknappá 
nyilvánította. Ennek emlékére a Roma Önkormányzat Irodáján emléktáblát avattak. Ezen 
megemlékezéskor felhívják a lakosság figyelmét arra, hogy mindenki gondolkozzon el ezen és arra, hogy 
meg kell akadályozni azt, hogy ez még egyszer megtörténjen. Erre mindenkinek oda kell figyelnie. Minden 
éven november közepén elindítják a Karácsonyi Gyertyaláng programsorozatot. Ennek az a célja, hogy 
mások is megismerhessék a Roma Önkormányzat munkáját és az utcán élők számára is boldog karácsonyt 
tudjanak csinálni. Az Újtéri főtéren százötven adag meleg ételt osztottak ki. Kivittek húsz zsák ruhát is. 
Ezt december 31-ig minden szombaton meg fogják ismételni. December 24-én szintén az Újgyőri főtéren 
főzéssel egybekötött karácsonyváró programot terveznek a szegényeknek, utcán élőknek. Ilyenkor bejglit, 
szaloncukrot szoktak osztani. Megemlíti, hogy szilveszterkor is kint lesznek. Köszönetet szeretne mondani 
az újonnan választott önkormányzati képviselőknek, akik támogatták ezt a rendezvényt. Erről pont a mai 
nap értesült. Ilyen még nem volt az elmúlt öt évben. Korábban két fő képviselő támogatta őket. Most úgy 
látja, hogy a mostani képviselet felismerte ennek a dolognak a lényegét. Az a probléma, hogy nem nagyon 
vannak népkonyhák. Hétvégéken nem osztanak egy deka kaját sem. Ezalatt a kilenc főzés alatt körülbelül 
kétezer adag ételt fognak kiosztani. Egy főzés körülbelül nyolcvan-százezer forintot emészt fel. 
Elmondható, hogy a Roma Önkormányzat teszi a dolgát és szerinte nem rosszul. A városnak fel kell 
ismernie azokat a dolgokat, amiket tesznek. A városnak nagy segítségére tudnak lenni minden olyan 
területen, ahol a roma kisebbség lakik. Köszöni szépen, hogy meghallgatták a felvezetést, szerinte elég 
tartalmas volt, sűrű programokkal, de szerencsére sikerült mindent megvalósítani. Ezúton rátérhetnek a 
kérdések-válaszok programra. Arra kér minden felszólalót, hogy két percbe sűrítse be a mondanivalóját. 
Fontos, hogy ne magánügy miatt szólaljanak fel, hanem a közösség életével kapcsolatosan. Például a 
lakóterületükön mit szeretnének elérni, kitől és milyen segítséget szeretnének kapni. Ez kihathat a 
közbiztonságra, a város minden területére. Itt vannak most olyan szakemberek, akik erre első kézből tudnak 
válaszolni. 

Sramkó Zsolt: Feszty Árpád ágazat telekrészéről jött. Az itt élő embereknek problémája van az úttal, mert 
rendkívül murvás és sáros. Nincs normális vízforrásuk, egy kilométerről kell hordaniuk a vizet kannába, 
hogy tudjanak tisztálkodni, főzni. A gyerekeket nehéz elvinni iskolába, mert az út járhatatlan. A gyerekeket 
szépen felöltöztetik és mire leérnek az iskolába, sárosak lesznek. Nem tehetik meg, hogy más helyre 
menjenek lakni. Ezek a problémák körülbelül száz családot érintenek. Bábonyibérccel kapcsolatosan a 
férgek rendkívül el vannak itt szaporodva. A közvilágítás sem jó, kilövöldözgetik őket vagy kiégtek az égők. 
Ott is járhatatlanok az utak. A mentőautót lehetetlen behozni erre a területre. 

Csordás László: A Feszty Árpád út valóban egy zúzalékos út, aminek a javítása évről-évre kihívás. Szilárd 
útburkolatú utaknál egyszerűbb a helyzet, mert ott, ha kátyúzás vagy részleges aszfaltozás történik, akkor 
legalább pár évre helyreáll a rend. Sajnos ezen az éven már nem lesz lehetőség az útnak a gréderezésére 
vagy a zúzalékkal történő javítására. A Feszty Árpád utca egyébként is az önkormányzati képviselő által 
kért kiemelt terület. Tehát ezt az utat meg fogják javítani abban az esetben, ha a tavaszi időjárás lesz és az 
új költségvetésnél az anyagokat beszerzik és a gépi munkákra a lehetőségek adottak. Erre az évre már ezen 
források kimerültek és jelen pillanatban a téli útüzemeltetés feladatait látják el. A Bábonyibércen lévő 
férgekkel kapcsolatosan gondolja, hogy a patkányirtásra gondolt. Ezt a problémát jól ismeri. Nagyon sok 
az illegális hulladéklerakás, nemcsak a közterületen, hanem a magáningatlanokon is. Ez a kérdés a 
közmeghallgatáson is szóba került. Ott elmondta, hogy két fő irtás is van ebben az évben. Bábonyibérc 
kiemelt terület a téli gócpontok irtásánál is, szóval itt télen is lesz irtás. Ez sajnos csak részeredményekkel 
jár, ugyanis ha a magáningatlanokon nem történik meg a védekezés, ez pedig az ő felelősségük. 
Bizonyítottan a felmérések szerint vándorpatkányok vannak ott, amik akár hat-nyolcszáz métert is bejárnak 
a táplálkozás érdekében. Az irtási pontokat festékekkel, illetve dobozokkal jelölik.  
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Lakatos Ernő elnök: Köszöni szépen Igazgató Úrnak! Következő felszólalót kéri. 

Túró András: A Tóth soron lakik a hidegvölgyi beágazásnál, már nagyon sokszor vett részt 
közmeghallgatáson és már többször is említette ezt a dolgot. Elég sűrűn lakott ez a rész és olyan sáros az 
utca, hogy egyszerűen lehetetlen közlekedni. Itt is el vannak szaporodva a patkányok, van egy-két ember, 
akik szemetelnek, de viszont ezt valahogyan mégis meg kellene oldani. Összehasonlításképpen mondja, 
hogy van ott egy olyan család, ahol beteges gyerek lakik, akit havonta hordani kell a kórházba és volt olyan, 
hogy az apuka kézben vitte a gyereket, hogy be tudja rakni a mentőbe. Már tizenöt évvel ezelőtt is jelezték 
ezt és még nem történt semmi. Nem tudja, hogy ez kinek lenne a hatásköre. 

Lalatos Ernő elnök: Csordás úr, erre is tudna válaszolni vagy valaki más? 

Csordás László: Gyakorlatilag ugyanazt tudja mondani, mint az előző kérdés esetében is. Ebben az évben 
útjavításra sem költség, sem anyagkapacitása nincsen, mert kimerültek ezek. Azt ígéri, hogy meg fogják 
vizsgálni és ha felújításra van szükség, ami megelőzi a balesetet, akkor azt természetesen el fogják végezni. 
Az út általános karbantartását már csak jövő tavasszal tudják elvégezni. Itt is a téli út üzemeltetése zajlik. A 
másik kérdés esetében is ugyanazt tudja mondani, mint az előzőnél, hogy a történelmi Avas utcái is része 
a városi patkányirtásnak. Ez is kiemelt terület, mert sok az illegális pincefoglaló, sokan hordják ki ide a 
szemetet és ez ugye rendészeti kérdéseket is felvet, de abban az esetben, ha gócponti irtás szükséges, akkor 
itt is meg fog történni az irtás még a téli időszakban is. Nemcsak a tavaszi és őszi főirtás fontos, hanem a 
folyamatos irtás is.  

Lakatos Ernő elnök: Egy kérdése lenne ehhez a felszólaláshoz. Örül annak, hogy a problémás területek 
képviselői jelen vannak. Azt gondolja, hogy így együtt, közösen meg tudják majd oldani a problémát. Ő is 
tisztában van ezekkel a problémákkal és tényleg nagyon nehéz megközelíteni ezeket a területeket. A 
legnagyobb baj az, ha valaki rosszul van, akkor a mentőnek le kell állnia és be kell gyalogolni a beteghez. 
Reméli, hogy a képviselők tudnak ebben segíteni, a roma képviselők segítségére ők is számíthatnak. 
Következő felszólalót kéri. 

Farkas Vince: Miskolc Őzugró utcából érkezett, ami Lyukó elején található. Nekik is az úttal van 
problémája. Nemcsak a mentőautónak, hanem a rendőrautónak is problémát okoz. Úgy kell elképzelni az 
utat a temetőtől kezdve, hogy nem tud ott elmenni egy járőrautó, mert felakad. Ki kell szállni a rendőrnek 
és meg kell tolni a kocsit, hogy kitolja a gödörből. Másik oldalról sem tudnak bejutni. Nincs közvilágításuk, 
mert kiégtek és nincs, aki foglalkozzon vele, ÉMÁSZ-os dolgozókat nem láttak még a közelben. Nemcsak 
a mellékutcákon nincs közvilágítás, hanem főúton sincs, például Varbó és Parasznya felé. Az utakon sok a 
gyalogos, akiket a járművezető nem lát, ezért sok a baleset. A nagyfeszültségű oszlopok mellett a fák 
nincsenek folyamatosan visszavágva és ez veszélyes, sokszor emiatt nincs áram. A szegény családok 
megveszik az ételt, de az megromlik a hűtőben, mert nincs áram.  

Csordás László: Őzugró utca és Lyukó tekintetében éppen tegnap volt kint az útellenőrük, úgyhogy 
nagyon friss információkkal tud szolgálni. Ő pedig egy héttel ezelőtt látta a helyzetet, amikor Deák Bárdos 
Mihály képviselő úr körbevitte őket a területen. Látta azokat a problémákat, amiket az imént mondott az 
Úr. Tényleg nagyon köszöni neki. A probléma az, hogy egy lefolyástalan területről van szó, ahol soha nem 
épült ki a csapadékvíz elvezetés. Pont a temető mellett egy sík területről beszélnek, ahol az egyik oldalon 
közvetlenül a magáningatlanok telekhatára van, másik oldalt a temető, ahol ugye temetkezés folyik, ahova 
nem lenne célszerű bevezetni a csapadékot. Megoldás lehet a problémára az, ha a terület egy kicsit 
megszikkadna és akkor a munkagép ki tudna oda menni és a teknőszerű képződményeket el tudnák 
simítani, hogy a víz ne álljon meg az úton. Vizes állapotában nem lehet gyalulni ezt a területet, mert nagyobb 
bajt csinálnának vele, mint hasznot, ugyanis meglazítanák vele az útszerkezetet és elsüllyedne az autó. Kéri 
a türelmét ezzel kapcsolatban. Képviselő Úr folyamatosan hívja ezzel kapcsolatban őket. A kollégák két-
három naponta figyelik a területet, hogy mikor tudnak odamenni géppel. A közvilágítás problémája nem a 
Városgazda hatásköre. Nem tudja, hogy a város részéről van-e itt valaki ezzel kapcsolatosan, aki 
kapcsolatban áll az MVM-el. Annyit fel tudnak vállalni, hogy jelzik nekik a problémát. A gallyazással 
kapcsolatban, ha olyan közterületi részen van, ahol nincs magáningatlan tulajdonosnak kötelezettsége, 
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hanem önkormányzati terület, ott viszont a Városgazda meg fogja vizsgálni és azokat a gallyazásokat el 
fogják végezni, amik szükségesek. 

Lakatos Ernő elnök: Köszöni szépen. Lyukó tekintetében az utak, világítás, közlekedés és a víz 
problémás. Több megkeresés is érkezik hozzá, hogy 2-3 km-ről hordják a vizet. Ebben jó lenne előrelépést 
elérni, mert ez már több éve gondot okoz. Többször is megkeresték, hogy egy közkutat tegyenek le már le. 
Ezzel kapcsolatban szeretne tájékoztatást kérni. 

Viszokai János: A MIVÍZ Kft.-től jött, ott műszaki igazgató. Ők hálózati fejlesztést nem végeznek, nem 
is végeztek korábban sem. Ők meglévő rendszert üzemeltetnek. Jelenleg nem tud olyan tervről, hogy az 
Önkormányzat hálózatfejlesztést tervezne. Az, ami elhangzott, az annak minősül. 

Lakatos Ernő elnök: Ő ezt tudja jól, hogy ez nem a vízműhöz tartozik. Tudja, hogy az Önkormányzat 
hatásköre, hogy oda lerakjon egy kutat.  

Viszokai János: A kút kérdése egyrészt önkormányzati, másrészt hatósági jogkör. Attól függően, hogy 
mennyi vízfelvételi mennyiség van éves szinten, az dönti el, hogy kinek a hatásköre. A kutas vízellátást úgy 
fogalmazná meg, hogy az vízellátás. Nekik a hálózat üzemeltetésével kapcsolatban folyamatos ellenőrzési 
kötelezettségük van ivóvíz minőség szempontjából, ha szükséges, akkor nekik lépni kell ezzel kapcsolatban. 
Ha valaki egy kutat létesít, akkor annak van egy bevizsgálása és ha akkor megfelel az ivóvíz minőségnek, 
akkor boldog az ember, de utána nincsen folyamatos ellenőrzés. Tehát ennek van egy bizonyos szintű 
kockázata. A kutas vízellátás elsősorban öntözésre és gazdasági célra való.  

Lakatos Ernő elnök: Azt gondolja, hogy Lyukó területén Deák-Bárdos Mihály személyében van egy olyan 
képviselő, aki szerinte elég aktív ezekben a kérdésekben. Már beszéltek erről és megígérte, hogy tenni fog 
azért, hogy ezek a dolgok rendeződjenek ott. Ő rábízná ezt a dolgot, hogy legalább a gócpontokon javulást 
érjenek. Egyeztetni fog vele ezzel a témában. 
 
Nagy Tibor: Bábonyibércről érkezett. Kijönnek az utat csinálni. Letolja egyszer, utána három-négy órát 
fekszik, alszik, utána meg már el is mentek. Azon a részen, ahol csak egy oldalt laknak, az van több mint 
egy kilométer. Oda egy vízelvezető árkot kellene építeni és megoldódna a fele gond. A másik az lenne, hogy 
néha kihoznának egy-egy kocsi murvát és aki előtt nagyon kátyús, az saját magának szétterítgetné. Nem 
kéne a gyerekeknek gumicsizmába menni iskolába, meg a kocsiknak nem győzik cserélni az alkatrészeit. 
Megcsinálták a Tinódi aszfaltutat, úgyhogy a végén egy nagy betontuskó van és üti szét a kocsinak az 
olajteknőjét, egyéb részeit. Rengeteg szemét van. A romák is kidobálják, de már megfigyelte, hogy a 
magyarok átjönnek a gáton és este kidobják a szemetet és azt hiszik, hogy ők a hibásak. András képviselő 
úr ott lakik, ő tudja, látja, hogy mi történik. Elmondja, hogy előttük rend van, ők megcsinálják az utat 
maguknak. Szemét kérdéssel kapcsolatban sokat segítene az, ha néha leraknának egy konténert és akkor a 
roma is elvinné oda a szemetet. 
 
Lakatos Ernő elnök: Úgy gondolja, hogy a vízelvezető ötlet egy okos gondolat.  
 
Csordás László: Szerinte jó ötletek hangzottak el. Két részre bontaná a választ. Első, mindenhová 
szeretnének árkot építeni, ahol indokolt lenne, de leginkább itt a források azok, amik behatárolják a dolgot. 
Lyukói kérdésre visszautalva, azért is kell ott folyamatosan karbantartani az utat, mert nincs vízelvezetése, 
nincs árok, a víz nincs levezetve sehol sem. Az viszont nem megoldás, hogy csak az egyik oldalt, ahová 
elfér húznak egy árkot, mert ezt úgy kell megtervezni, megépíteni, hogy van valahol egy befogadó, egy 
vízfolyás és a vízfolyástól folyamatosan megvannak építve az árkok, nem csak szakaszosan. Egy-egy részen 
szikkasztásként elfogadható lehet, ha csak egy árkot húznak valahova, de ez csak részmegoldás. Ha 
konkrétan megmondja, hogy melyik szakaszról van szó, akkor megígéri, hogy meg fogja vizsgálni a 
problémát. 
 
Nagy Tibor: A Bábonyibérc legelejétől az elágazásig. 
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Csordás László: Meg fogják vizsgálni és bár az új árok építése nem a Társaság feladata, de ha tudnak rá 
megoldást, akkor meg fogják csinálni. Nem tudja, hogy a betontuskó hol van. Valószínűleg az aszfaltos út 
vége van lezárva egy betongerendával, gondolja a zúzalék a másik oldalt meg kikopott. Melyik utcában 
található? 
 
Nagy Tibor: A Tinódi utcában. 
 
Csordás László: Rendben, meg fogják nézni és akkor azt helyreállítják. Szeméttel kapcsolatos dolog az 
elmondása alapján a Rendészetre tartozik. A Városgazda ott van érintve, hogy ki lehetne tenni egy 
konténert, a kérdés az, hogy ki fizeti a révészt. Mindenhová ki lehetne tenni konténert. Neki az a meglátása 
ezzel kapcsolatban, hogy mindenhol tilos lerakni a szemetet. Nem konténert és nem tiltótáblát kellene 
kirakni, hanem minden embernek tudomásul kell vennie azt, hogy csak ott lehet lerakni szemetet, ahol 
engedélyezve van. Nem tudják megoldani azt, hogy minden illegális szemétlerakó helyre kitesznek egy 
konténert. Azt a konténert ki kell helyezni, össze kell szedni, el kell vinni egy lerakóhelyre, szállítani kell, 
iszonyatos költsége van. Ezt senki nem tudja felvállalni. Azokat az embereket kell elcsípni, akik 
szemetelnek. Abban segítsenek az Önkormányzatnak és a Rendészetnek, hogy pontosan azonosítsák be 
azokat a személyeket, akik szemetelnek, mert velük szemben lehet intézkedni és az összes költséget rá lehet 
terhelni.  
 
Szukup András alelnök: Elmondja, hogy roma nemzetiségi képviselő és, hogy ezen a területen lakik. 
Szerinte a legnagyobb probléma a drog. Ezzel kapcsolatban szeretne választ kapni dr. Bakk Richárd 
alezredes úrtól. Hónapok óta nem lát járőrkocsit, se a Rendészettől, sem a rendőrségtől. A lakók félnek 
reggel elindulni dolgozni, mert legalább 20-30 nem odatartozó ember összegyűlve drogozik a telepen. 
Éjszaka sem tudnak aludni, mert a kutyák állanódan ugatják őket. Sok a bűncselekmény, a lopás, hónapok 
óta nem lát járőrt.  
 
Dr. Bakk Richárd: Azt az állítást vitatná, hogy hónapok óta nem járt rendőrautó Bábonyibércen. Az 
összes autóban GPS van, látják, hogy merre járnak az autóik és járnak arra. Nyilván, aki dolgozik 
napközben, az nem látja őket és este sem látja őket a sötétben. Muszáj is járni, mert a munkájuk egyik részét 
képezi az, hogy elővezessék azt, aki önként nem jelent meg a hatóság előtt és Bábonyibércen szokták járni 
ez ügyben. A drog probléma egy valós probléma, ezt ők is tapasztalják, dolgoznak ellene és kettébontaná 
ezt a kérdést. Nagyon sok olyan szerfogyasztót látni, akik nem tudnak az elfogadott normáknak 
megfelelően viselkedni. Sokszor ezt a viselkedést nem kábítószer okozza, hanem a pszichoaktív anyagok, 
amelynek a fogyasztása nem bűncselekmény, hanem szabálysértés. Ezekkel a fogyasztókkal szemben nem 
tudnak hatékonyan fellépni, viszont a terjesztőikkel szemben igen. Ezzel kapcsolatban számítanak a 
lakosság és a képviselők segítségére. A terjesztők hosszú börtönbüntetésre számíthatnak, ha elkapják és 
eljárás alá vonják őket. Rendszeresen megteszik ezt. A huszonhat megyei jogú városban az elmúlt öt évben 
összesen nagyjából ötszáz ügy indult el kábítószer terjesztés miatt. Itt Miskolc igencsak felülreprezentált. 
Az ötszáz ügyből hatvan ügy a Miskolcé. Ennek nem az az oka, hogy itt sokkal több lenne a drog, 
drogfogyasztó, hanem az, hogy a Miskolci Rendőrkapitányság sokkal aktívabban üldözi ezt a jelenséget, 
mint más megyei jogú város. Szerinte ez a helyes és lesz ebben változás a jövő évben. A Kormány is 
foglalkozik ezzel a problémával, azon belül a Belügyminisztérium és jogszabálymódosítási csomag is 
várható. Szigorúbban fogják ezt büntetni. Most is ismeri a jog azt az intézményt, amit elterelésnek hívnak, 
ha egy drogfogyasztót elfognak és vállalja azt, hogy hat hónapig jár egy drogfüggőséget megelőző kezelésre, 
akkor ellene az eljárást meg kell, hogy szüntessék. Ez a jövőben nem feltétlenül fog járni alanyi jogon, 
hanem lesznek ennek feltételei. Például együtt kell működni a hatósággal, meg kell, hogy nevezze ki a díler. 
Azt is fontolgatja a jogalkotó, hogy a pszichoaktív anyagok körét, például a kristályt és társait is felemeli a 
kábítószer szintjére és ezeknek a fogyasztása is bűncselekmény lesz. Az új jogi környezetben könnyebb lesz 
majd a hatóságok dolga. Addig sem vannak tétlenül, a kollégák dolgoznak a problémán. Ha eljut hozzájuk 
az információ, hogy kik a fogyasztók, ki a terjesztő, nem kell neki névvel és jegyzőkönyvben vállalni ezt, 
hanem bárki önök közül elmondja neki, csak felírja magának és ebből már ők ki tudnak indulni. Sok 
terjesztőt vontak már ki a forgalomból ebben az éven. Volt olyan díler, akit több, mint egy kg anyaggal 
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kaptak el. Ez ezer gramm és ez nem ezer adag, hanem hígítják, dúsítják és ebből a csomagból, amit 
idehozott az ország más pontjából, ebből hat-nyolcezernyi adag lett volna. Tehát hat-nyolcezer embert 
szolgált volna ki. Akár úgy is átadhatnak nekik információkat, hogy felkeresik az ott lakó képviselőt és rajta 
keresztül üzennek a rendőrségnek. Az egész ország területén gondot okoz a drog, a koruk pestise, kezdi 
kiszorítani az alkoholt. Egy adag olcsóbb, mint egy minőségi bor. Ráadásul lopás útján gerjeszti a vagyon 
elleni bűnözést. Kéri, segítsék a munkát, köszöni szépen! 
 
Nagy Tibor: Még annyit szeretne, hogy bevezették ezt a sheriff-rendszert. Ez egy jó dolog. A városban 
nézik, hogy ki dobja el a cigicsikket, ki hangoskodik, de viszont náluk sokkal nagyobb a probléma. Horváth 
György, aki nyugodjon békében, ő korábban el tudta azt intézni, hogy letegyenek egy bódét és három-négy 
ember éjjel-nappal vigyázzon a rendre. Azt szeretné kérni, hogy gyakrabban járőrözzenek és vigyázzanak a 
rendre.  
 
Lakatos Ernő elnök: Nem tudja, hogy a MIÖR-től van-e itt valaki. Ha igen, kéri, hogy legyen szíves 
kifáradni.  
 
Szabó Csaba: Elindult az elmúlt időszakban változás a Rendészetnél, viszont idővel vissza fog állni a régi 
sheriff-rendszer, amit vissza fognak állítani, ami Kriza Ákos polgármester úr idejében volt. Ez azt jelenti, 
hogy tizennyolc választókörzetben lesz kettő db olyan járőr, aki csak egy adott körzettel fog foglalkozni, 
ezáltal közelebb hozza a lakosságot a Rendészethez és az Önkormányzathoz. A problémát, ha lehetséges 
ott helyben elintézik, amennyiben nem, akkor továbbítani fogják a társintézményekhez. Ezt be fogják 
vezetni és reméli, hogy minden városlakónak növekedni fog a biztonságérzete. Ez csökkentheti az illegális 
szemétlerakásokat is. Bábonyibércen van kihelyezve térfigyelő kamera, ezen keresztül már több esetben 
sikerült tettenérni illegális szemétlerakókat. Ha a tettenérés megtörtént, akkor a hulladékgazdálkodási 
törvény által ők indítják el az eljárást. Amennyiben nincs tettenérés és a kollégái illegális szemetet látnak, 
akkor elkezdik azt vizsgálni, hogy a szemét milyen területen van. Ha közterületen van, akkor nekik azt 
jeleznie kell a Városgazda irányába. Ha magánterületen van, akkor nekik fel kell szólítani az ingatlan 
tulajdonosát arra, hogy takarítsa össze a helyi rendelet alapján a szemetet. Csatlakozna a Kapitányságvezető 
Úrhoz és ők is kérnék azt, hogy a lakosság jelezze számukra a problémát és az információkat. Van egy 
nyolcvanas telefonszámuk, amit ingyenesen lehet hívni. 
 
Lakatos Ernő elnök: Érti a lakónak a problémáját. Őt igazából az érdekelné, hogy vannak önkormányzati 
rendészek a sheriff-rendszeren kívül. Azt szeretné, hogy gyakoribb lenne ott a járőrözés.  
 
Szabó Csaba: A rendész és a sheriff ugyanaz. Ugyanahhoz a szervhez tartoznak, nem összekeverve a járat-
sheriffekkel, mert az nem a Rendészet hatáskörébe tartozik. Majd, ha újra megalakul a régi sheriff-
rendszert, akkor egy adott területet, például a Bábonyibércet, ami közel egy egész városterületet ölel fel, ott 
akkor biztosan lesz naponta megjelenő járőr akár gyalogosan, akár gépjárművel. Mivel a gyalogos 
szolgálatnak az az előnye, hogy több mindent lehet látni, mint gépjárművel, ezért a gyalogos szolgálatra 
fogják helyezni a hangsúlyt. A gépjárműszolgálat egy gyorsreagálású egység, minek gyorsan kell reagálnia. 
Szerinte ez a rendszer a Miskolci Rendőrkapitánysággal együttműködve biztonságot fog hozni a lakosság 
számára.  
 
Horváth Béla: Számozott utcai lakos. Lyukóval kapcsolatban elmondta, hogy ő is dolgozik rajta, 
helyreállítják a kátyúkat, dolgoztak ma is egész nap vakulásig. Ő is egy programban dolgozik és ezer 
bejelentés jön. Tízen vannak és nem tudják ellátni a sok munkát, hiába rohannak össze-vissza. Ez nem jó 
módszer, mert a kátyúkat szakaszonként kellene helyreállítania. Szemétproblémával kapcsolatban 
elmondja, hogy folyamatosan hordaniuk kell a szemetet. Meg kell értenie a lakosoknak, hogy nincs száz 
kezük. 
 
Lakatos Ernő elnök: Oda kell figyelni ezekre a problémákra, mert igazak. Mind Bábonyibércen, mind 
Lyukón az illegális szemét nincs olyan nagy mennyiségben, mint két-három éve volt. Végigjárta a 
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Bábonyibércet is és gyönyörű szép helyek vannak ott. Lyukót tekintve a főút azon részén, ahol nagyobb 
forgalom megy, ott is elég nagy rend van. A legnagyobb probléma az, hogy a nem ottani lakosok rakják ki 
a szemetet, mások meg azt hiszik, hogy a lyukósi romák szemetelnek. Bakk úrnak mondja, hogy nagyobb 
ellenőrzést szeretnének. Tudja, hogy a térfigyelőkamerák működnek, de sajnos nincs visszatartó ereje 
ennek, ha nem látnak gyakran ott járőröket. Ez vonatkozik a MIÖR-re is. Az a baj, hogy azt fogják 
megbüntetni, akitől az illegális szemét öt vagy tíz méterre van, holott nem is ő rakta oda, hanem este 
odavitték. Valamit ez ellen tenni kell. Dancsné Iváncsik Erika képviselőtársát kéri, hogy olvassa már fel a 
Facebook-ra érkezett kérdéseket. 
 
Dancsné Iváncsik Erika: E-mailen és telefonon is kapták ezeket az észrevételeket.  
 
Dancsné Iváncsik Erika: E-mailen és telefonon is kapták ezeket az észrevételeket. T. Béla lyukóvölgyi 
lakos közmunkás már a legutóbbi városvezetéstől is kérdezte, hogy van-e arra lehetőség, hogy a 
közmunkások is kapjanak utazási kedvezményt a várostól. Azt írta, hogy ők is a várost szolgálják, naponta 
több kilométert gyalogolnak, és még haza is gyalog mennek. A városnak nem kerülne semmibe, ha egy 
közmunkás igazolvánnyal igénybe vehetnék a tömegközlekedési járműveket, hiszen ők is a köz szolgái.  
 
Lakatos Ernő elnök: MiÖR-nek szeretné jelezni, hogy kapott olyan telefonokat mostanában, hogy 
felszállnak a villamosra és a buszra Városgazdás munkaruhában az emberek, nem mindenkinek tiszta a 
ruhája, és a sheriffek leszállítják őket a buszról. Miért van ez? A Városgazdánál azért nincsenek olyan helyek, 
ahol át tudnának öltözni, eleve már munkásruhában mennek. Érvényes jegyük is van. Szerinte ezt 
mindenképpen meg kell tárgyalni, mert ez nem egy etikus dolog. Látni rajtuk, hogy munkásemberek, nem 
pedig kukások. 
 
Szabó Csaba: A járatsheriffek nem a Rendészethez tartoznak. Járatsheriff feladata az, hogy óvják az MVK 
járat vagyonbiztonságát, illetve ellenőrizzék, hogy az ott utazók betartják-e a szabályokat. Ezt az MVK-tól 
kell megkérdezni, hogy pontosan mi van leírva erre az esetre. Emlékszik, rá, hogy régebben ki volt téve, 
hogy aki úgy száll fel, hogy mások ruháját beszennyezheti, az vét az utazási szabályok ellen. Nem tudja 
most mi a szabály.  
 
Dancsné Iváncsik Erika: Sz. Gáborné közmunkás kérdezi, hogy télen is a kuka tetején kell elfogyasztani 
a reggelit és kérdezi, kéri, hogy oldják meg ezt a problémát.    
 
Orosz László: Pár hete vették át a Városgazda vezetését és pont az elmúlt napokban kezdték el az összes 
telephelyüket felmérni. Azoknak a helyiségeit, illemhelyeit, mosdási lehetőségeit és látják azt, hogy van mit 
fejleszteni. Megpróbálják azt megtenni, hogy minden telephelyen, minden körzetben meg legyen adva a 
lehetőség, hogy a közfoglalkoztatottak normálisan tudjanak átöltözni, mosakodni, tisztálkodni. El fognak 
ide jutni szépen idővel és majd az összképen fog segíteni. Nem lesznek rászorulva arra, hogy a 
közmunkások koszos ruhában közlekedjenek. Az elmúlt évben bevezették azt, hogy elkezdtek nekik 
váltásruhát adni. Valakinek már több ruhája is van, úgyhogy folyamatosan tudja mosni, takarítani, tisztítani 
a ruházatát.  
 
Dancsné Iváncsik Erika: B. Sándor bábonyibérci lakos írta, hogy nemcsak azok az emberek 
kényszerülnek rá a szociális tűzifára, akik a családsegítővel együttműködnek, ők is, mert a párjával 
rokkantak és a környezetében több olyan család is él, akik azért nem kapnak szociális fát, mert nincs 
kapcsolatuk a családsegítővel. Ezt nem tartják méltányosnak.  
 
Orosz László: Félig tud rá választ adni, mert nem a Városgazda dönt arról, hogy kinek jut fa és kinek nem, 
hanem ők a városban kivágott, feldolgozott fát próbálják meg olyan állapotba hozni, hogy azt a szociális 
rászorulóknak ki tudják osztani. Kétszázhatvan köbmétert állítottak elő az ő közmunkásaik egész év során. 
Év közben is voltak fakiosztások. Ebben az ügyben a MESZEGYI-s családsegítőket kell megkérdezni. Ők 
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mérik fel azt, hogy kinek van szüksége rá. Ők csak eljuttatják azokra a pontokra a fát, ahol az osztás 
megtörténik.  
 
Lakatos Ernő elnök: Volna egy kérdése a képviselőkhöz, miszerint úgy tudja, hogy ez a MESZEGYI féle 
faosztás a képviselőkön keresztül történik. 
 
Matiscsák Éva alpolgármester: A MESZEGYI-hez kell az igényeket benyújtani, de képviselők útján is 
lehetséges. Az elbírálás nem az ő feladatuk, hanem a MESZEGYI-ben lévő kollégák feladata, ők tudják a 
részleteket. Nyilván véges a mennyiség, úgyhogy aki esetleg a mostani adagba nem fért bele, az majd talán 
a másodikba bele fog. Úgy tudja, hogy januárban újabb adagot osztanak. Ehhez az kell, hogy keressék meg 
a képviselőjüket, jelentkezzenek.  
 
Dancs Mihály: A Roma Polgárjogi Mozgalom vezetője, illetve az Országos Roma Önkormányzat 
képviselője. Elmondja, hogy nagyon sok közmeghallgatáson vett részt, de egy települési önkormányzatnak 
is javára válna az, amit itt tapasztalt. Gratulál a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat vezetésének, 
Elnök Úrnak, és a városnak, intézménynek, aki képviselteti magát. A roma testvéreinek javasolja, hogy a 
települési önkormányzat közmeghallgatására is menjenek el, mert, amit, amiket elmondtak, annak a jelentős 
része a város problémája, Miskolc életének a problémája, nem pedig feltétlen a roma önkormányzaté. Bíztat 
mindenkit, hogy forduljanak tehát a települési önkormányzathoz, akár menjenek együtt közösen, és ott 
vessék fel ezeket a problémákat, utakkal kapcsolatos problémák, közbiztonság, kábítószer gondja. Ezek az 
egész város problémája, és már sok évvel ezelőtt is elmondja, hogy most még Lyukó problémája, de előbb 
utóbb bejön ez a belvárosba, ha nem lesz kezelve. Szerinte a drog probléma elsősorban szociális kérdés és 
a megelőzés lenne nagyon fontos. Nagyon sok családban azt látják és hallják, barátaik, akik Lyukóvölgyben 
laknak, hogy a fiatalok „herbaloznak”, és hiába szépen nevelik a gyerekeket, ezzel nem tudnak mit kezdeni. 
Amikor egy szülő azt mondja neki, hogy a gyerek inkább bemenne a börtönbe, hátha ott kitisztul, akkor az 
szerinte alapvetően egy szociális probléma, és együtt kezelné ezt az ügyet. A rendőrség nyilván a jog alapján 
tudja ezt megközelíteni, így igenis, igénybe kell venni a szociális szférát, hogy legyen a városnak egy olyan 
programja, ami az itt felvetett problémát együtt kezeljék. Lyukóban a drog mellett gondot okoz sok helyen 
a vízvételezési nehézség, van, hogy nagyon messze vannak a közkutak, vízvételi lehetőségek. Ezzel kell 
valamit kezdeni, a nemzetiségi és a települési önkormányzatnak, sőt az Országos Roma Önkormányzat is 
invesztál egy ilyen programba. Arra kellene valami megoldás, hogy mondjuk minden második utca sarkán 
legyen vízvételi lehetőség. Szerinte sok ilyen kisebb probléma van, amit meg lehet nagyon kevés pénzből 
oldani. Elnök Úrral jártak Polgármester Úrnál megválasztását követően, és örömmel tapasztalták, hogy 
nyitott erre. Kéri az embereket, hogy a problémáikat mondják el nekik, és ki kell találni a városvezetéssel 
közösen, hogyan tudják ezt közösen megcsinálni. Ez a város mindnyájuké, a szüleik együtt építették, 
egymás mellett dolgoztak. Hangsúlyozza, a problémákat együtt kell tudni kezelni. Még egyszer megköszöni 
a jelenlévőknek ezt az élményt, amit itt ma tapasztalt, és gratulál Elnök Úréknak, valamint további sikeres 
munkát kíván. Segítő együttműködését felajánlja az önkormányzat felé.  
 
Dancsné Iváncsik Erika: K. Béla küldte az alábbi észrevételt a rendőrség felé. Azt írta, hogy Lyukóban 
lakik, szinte hetente állítja meg a rendőr a kocsijával ellenőrzésre. Megjegyzi, a nem romákat soha nem 
szedik ki, így úgy érzi, direkt őket, cigányokat akarják büntetni. Szégyelli, hogy mindig őt ellenőrzik, mintha 
bűnöző lenne, pedig annyi bűne van, hogy régi kocsival jár, vagy, hogy cigány.  
 
Dr. Bakk Richárd: Elmondja, nincs ilyen megkülönböztetés, hogy csak azért igazoltatnak valakit, mert 
roma vagy nem roma, vagy ruszin, vagy bármilyen más kisebbséghez tartozna. Ilyen biztos, hogy nincs! 
Sőt! Az elmúlt évtizedben nagyon sok roma kollégája erősíti a soraikat. Rengeteg toborzási eseményen vett 
részt, amikor arra bátorítja a roma fiatalokat, hogy amennyiben megfelelnek a feltételeknek, álljanak 
közéjük. Tehát ezt a fajta megkülönböztetést vissza kell, hogy utasítsa. Lehet, hogy nagyon sok évtizeddel 
korábban ennek volt esetleg alapja, de már régóta nincs. Kiemeli, hogy a nagyon sok „vegyespáros” van, 
ahol egy roma és egy nem roma rendőr megy intézkedni. Az előbb elhangzott, a Bábonyibércen kevés a 
rendőr, a lyukói úton sok, majd átszervezik a szolgálatot. Mindent megtesznek a lakosság érdekében. Azt 
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gondolja viszont, hogyha valakit megállít a rendőr, és nem követett el semmit, akkor az egy pozitív dolog. 
A rendőr további jó utat kíván, mert akiknek nincs mitől félnie, azt nem fogják megbüntetni, aki betartja a 
szabályokat, annak nem kell félnie a rendőrtől. Hangsúlyozza, a rendőrtől az féljen, aki a bűn útjára lép, 
mert ott meg is tesznek mindent, hogy a méltó helyére juttassák, mert ez a dolguk. Szeretne reagálni az 
előtte szólókra. Egyetért, valóban nagyon sok olyan probléma van, amit komplexen kell kezelni. Elhangzott 
a szemetelés kérdése. Nyilván meg tudják őket büntetni, ha tetten érik őket, ami azonban nem könnyű. 
Megjegyzi, nem az állandó rendőri jelenléttől nem fognak szemetelni, hanem például Lyukóban nincs 
szemétszállítási szerződés, nem tudnak felmenni a hulladékos autók és elvinni a szemetet, addig az emberek 
szemetelni fognak akkor is, ha megbüntetik őket, mert legfeljebb kapnak egy csekket, amit nem fizetnek 
be, és maximum elviszik őket néhány nap elzárásra. Azt kell megérteni, hogy a rendőrség a problémákat 
rendészeti eszközökkel tudja kezelni, és ilyen a kábítószer is. Nagy vehemenciával üldözik a dílereket, mert 
rajtuk keresztül látnak esélyt arra, hogy csökkentsék az ideáramló drog mennyiségét. A megelőzés is fontos! 
Az iskolákba rendszeresen járnak a kollégái drogprevenciós előadásokat tartani. A társadalmi problémákat 
megoldani azonban a rendőrség nem hivatott, nem ez az ő dolguk. Ők a büntetőjog eszközeivel tudnak 
reagálni. Megismételve kihangsúlyozza, ilyen diszkriminatív megkülönböztetés nincs. Elmondja, bárki, aki 
a rendőri intézkedést sérelmezi, panasszal élhet 30 napon belül, akár a rendőrségen, akár az ombudsmannál. 
Megjegyzi, kevés ilyen panasz érkezik a rendőri intézkedésekre, noha egy nap is rengeteg van, több száz.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a választ. Annyi kiegészíteni valója van, hogy teljesen jogos, amit 
Alezredes Úr mond, de tudhatja, hogy ember és ember között is van különbség. Ugyanazt a kérdést 
másképp is fel lehet tenni, és van, aki provokatívan teszi fel. Hangsúlyozza, nem találkozott ilyennel, de 
hallott arról, hogy ilyen is van. Amikor feljön ez a kérdés, hogy cigány az illető, akkor szerinte nem minden 
rendőr úgy áll a dologhoz, ahogy kell. Elmondja, 24 hónapig volt katona, őrmesterként szerelt le. Tudja, 
hogy mit jelent, amikor egy rendőr igazoltat, nem mindegy hogyan teszi.  
 
Dr. Bakk Richárd: Egyetért Elnök Úrral, valóban nem egyformák az emberek, a kollégái sem egyformák, 
ahogy nem egyformán intézkednek. Valóban vannak jó és kevésbé jó rendőreik, ami igaz minden szakma 
esetében. 
 
Dancsné Iváncsik Erika: Utolsó írás T. Attila avasi lakostól érkezett. Este 22.00 óra felé kolduló 
gyerekeknek adott pénzt, és kérdezte tőlük, mit keresnek az utcán ebben a hidegben és honnan jöttek. Azt 
a választ kapta, hogy a közeli intézetből szöktek ki. Megkérdezte tőlük, miért nem mennek vissza, amire 
azt a választ kapta, azért, mert nem engedik őket be az intézetbe, csak rendőrrel. Értetlenül állt a történtek 
előtt, hogy ez valóban így van? A gyerekek azt mondták, sokszor direkt olyan helyen közlekednek, hogy a 
rendőr megállítsa és bevigye őket, és így befogadja őket az intézet. A gyerekek védelmében kéri, nézzenek 
utána, mert ha valóban ez az eljárás, változtatni kellene rajtuk. 
 
Dr. Bakk Richárd: Elmondja, nem ő a hivatott arra, hogy a gyermekvédelmi intézet nevében szóljon, de 
el kell mondja, hozzájuk is eljutott ilyen jelzés, hogy ez így van. Egyeztettek a Károly utcai gyermekvédelmi 
intézmény vezetőjével, és nem bizonyult valósnak, nincs ilyen probléma, visszafogadják a gyerekeket. Az 
viszont tény, napi szinten nagyon sok GYIVI-s, gyermekvédelemben elhelyezett fiatal szökik meg az 
intézetből. Minden nap elmondhatja, hogy 160 gyereket szinte folyamatosan körözniük kell, akik intézetből 
ki-be járnak. Elmondja, ez a szám nemcsak Miskolcra, hanem Miskolc Járásra értendő, de a 160 gyerek az 
sok, és lehet, csak egy napig van eltűnésben, utána visszamegy … egy napra, és aztán megint távozik. 
Elmondja, amikor találkoznak egy ilyen fiatallal, akit köröznek, igazoltatják, és vissza kell vinniük. 
Elmondja, van, hogy direkt hívják fel a 112-t, hogy itt és itt van, barátnőnél Hernádnémetiben, és már 
visszamenne Miskolcra a Károly utcára. Ilyenkor nem őszinte kollégái mosolya, de visszaviszik őket, mert 
a jogszabály ez, de hangsúlyozza, visszaélnek vele. A munkatársai mindig visszaviszik őket, de nem sokáig 
maradnak ott.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a választ. A Facebook kapcsán ennyi kérdés érkezett feléjük.  
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Nagy Tamásné: Miskolc Napraforgó utcán lakik. Ez a Bábonyibérctől három utcával feljebb van, 
Napraforgó utca és Árok utca, ami kapcsán szót kért. Legfontosabb problémájuk az út, ami járhatatlan. A 
gyerekek mire iskolába érnek, nyakig sárosak, emiatt az iskolában bántják is őket, a többi gyereket is az 
utcában. Akinek nincs autója, az busszal vagy gyalog jár. Kéri az illetékes hatóságot, hogy ezen történjen 
változtatás. A másik, szintén kiemelt probléma, a közbiztonság, rengeteg a betöréses lopás. Tudja, hogy 
tisztában van ezzel a rendőrség, járnak is ki, de sajnos rettegni kell. Este 10 órakor, a nehezen megkeresett 
pénzükből vásárolt fát ellopják, így nem tudnak tüzelni. Itt tartanak. Tudja, hogy sok mindenki hibája ez, 
több levelet is írtak az előző városvezetésnek, külön kérték Erdei Zsolt képviselő urat, hogy segítsen, de ez 
elmaradt. Nagyon bíznak abban, hogy jelen vezetés más lesz, kapnak majd segítséget a lakosok. Harmadik 
téma, amiről beszélni szeretne, hogy hálájukat fejezzék ki a roma Testület felé, hogy a gyerekeknek 
programokat szerveznek. A problémák kapcsán szintén megerősíti, összefogásra van szükség, mert ők 
eljönnek, elmondják, de változást is szeretnének, nem úgy, mint az előző városvezetés idején. 
Hangsúlyozza, azért szavaztak ennyien mind a cigány képviselőkre, mind az új képviselőkre, mert bíznak 
bennük. Ettől rosszabb, mint ami az elmúlt négy évben volt, rosszabb már nem lehet.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a hozzászólást, a feltett kérdéseket. A felvetett problémákat már 
nagyjából kitárgyalták, a Városgazdától megjelent Igazgató Úr ígéretet tett arra, hogy átnézik a felvetéseket, 
és megnézik, hogy lehet és tudnak segíteni. Bízik benne, hogy így lesz. A rendőrség szintén megígérte, hogy 
a közbiztonságot egy kicsit jobban felügyelik, és a MiÖR részéről szintén ilyen hangzott el. Megerősíti az 
előtte felszólalót, miszerint bíznak abban, hogy az új városvezetés, az új képviselők jól fognak dolgozni. A 
Bábonyibércen egy elég agilis képviselő, Molnár Péter úr lett a képviselő, ő oda tud tenni, meg tud harcolni 
dolgokért, hogy rendben legyenek. 
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező. Megköszöni mindenkinek a munkáját, az aktív 
részvételt, a hozzászólásokat, a megjelent képviselőknek, gazdasági társaságok és intézmények vezetőinek, 
Alpolgármester Asszonynak a megjelenést és válaszokat. Úgy véli, egy tartalmas közmeghallgatáson vannak 
túl. Áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog új évet kíván mindenkinek. A közmeghallgatást 17 óra 
15 perckor lezárja.  
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